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Algemene Beschouwingen PvdA Voorschoten 

 
 

De komende jaren moet er veel gebeuren. De gemeente wordt verantwoordelijk voor werk 
en zorg. In Voorschoten lopen tegelijkertijd de inkomsten terug, dreigen tegenvallers en zijn 
bezuinigingen onvermijdelijk.  

 
Je zou een voortvarende aanpak verwachten van het college.  
 
In plaats daarvan ligt er een begroting met de titel "Ambitie en realiteit in balans." 

Beide staan zo rond het nulpunt, dus balans is er inderdaad. De ambitie van het college is de 
grote financiële problemen rondom de OZB-belasting en de hoge structurele tekorten van de 
gemeente zo ver mogelijk vooruit te schuiven. De realiteit is dat het college om nog net een 
sluitende begroting over 2014 te kunnen presenteren wel erg makkelijk en erg fors op 
Voorschotense voorzieningen bezuinigt. 

 
Laten we eens kijken naar wat er beter moet. 
 
 
 

Werk. 
 
Het college meldt trots dat het beschikt over "een doelmatig en efficiënt palet aan 

reïntegratieinstrumenten om klanten maatwerk te bieden." Iemand die werk zoekt heeft 
liever gewoon een baan.  

 
Werkzoekenden hebben zelf een verantwoordelijkheid. Maar de gemeente heeft er 

ook een. Want mensen die bij de gemeente aankloppen voor hulp doen dat niet voor niets. 
Daarbij moet slim gebruik worden gemaakt van netwerken en samenwerking met 
ondernemers. En over de samenwerking met ondernemers pocht het college dat het zo 
ondernemersvriendelijk is. Die claim wordt door verschillende onderzoeken tegengesproken. 
De PvdA ziet liever dat MKB-ers worden geholpen om knelpunten op te lossen, dan dat het 
college zich beperkt tot de nodige, maar dure Dobbewijk, het megalomane Deltaplein en 
cowboyvoorstellen om casino's in Voorschoten te vestigen. 

 
Met de toegenomen aandacht voor werk die we niet in deze begroting terugvinden, 

maar die het college plotseling in een gisteren pas verstuurde informatiebrief tentoon 
spreidde, sluit het college zich mooi aan bij een belangrijk PvdA-uitgangspunt. De vraag is 
wel nog hoe een en ander concreet voor Voorschoten wordt in gevuld en welke doelen het 
college zichzelf stelt?  

 
Mensen met een beperking moeten zo veel mogelijk de reguliere arbeidsmarkt op. 

Voor wie dat niet kan, moet beschut werk mogelijk blijven. Voor hoeveel mensen gaat het 
college dat realiseren en hoe? 
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Uitkeringsgerechtigden moeten soms een tegenprestatie leveren voor hun uitkering. 

Het doel is daarbij dat ze regulier werk vinden. Voor hoeveel mensen gaat het college dat 
realiseren en hoe? 

 
Een ander speerpunt voor de komende jaren is de zorg. 
 
Wij, als gemeente worden verantwoordelijk voor jeugdzorg, dat gaat om jeugd met 

lichte, maar ook om jeugd met hele zware, complexe problemen. Helaas is er nog veel 
onduidelijk. Kunnen kinderen bij hun eigen behandelaar blijven? Wie bepaalt welke hulp ze 
krijgen: huisarts, specialist of gemeente? Wat gebeurt er met jeugd met een zeldzame 
afwijking waarvoor binnen Voorschoten, of zelfs binnen de regio geen kennis, geen plaats, of 
geen geld is?  

 
Lastige vragen, waar snel heldere antwoorden op nodig zijn. 
 
Dat geldt overigens ook voor de andere zorgtaken. Waar kunnen Voorschotenaren 

die kort of langdurig zorg nodig hebben straks op rekenen? En hoe zit dat met mantelzorgers 
en professionals? Wij manen het college tot voortvarendheid. 

 
In grote lijnen heeft de PvdA de afgelopen jaren het college gesteund als het op de 

zorg aankwam. Soms hebben we iets andere voorkeuren, zoals behoud van een basale lokale 
loketfunctie en meer uren voor de sociaal raadslieden, maar die hebben we ook kunnen 
verwezenlijken. Zo lang het beleid dat het college hopelijk snel aan de raad voorlegt volledig 
ten dienste staat aan goede zorg voor Voorschotenaren, zullen wij er weer welwillend naar 
kijken. 

 
Waar wij het vaak met het college eens zijn over de zorg, kunnen we het bijna niet 

meer oneens zijn over de Voorschotense voorzieningen. De PvdA gelooft in een Voorschoten 
waarin we aandacht voor elkaar hebben, elkaar helpen, elkaar ook aanspreken op 
verantwoordelijkheden.  

 
Kortom, de PvdA gelooft in een hechte Voorschotense gemeenschap. 
 
Daar horen goede voorzieningen bij: prettige ontmoetingsplekken, goede 

sportvoorzieningen, een zwembad, een bibliotheek en jaarlijkse evenementen zijn slechts 
een paar voorbeelden daarvan.  

 
Hier bezuinigen terwijl je, zoals het college, wel nog voorstelt om zonder duidelijke 

onderbouwing tonnen te investeren in het chippen van afvalbakken of in politiecamera's, is 
de verkeerde prioriteiten stellen. Als het aan het college ligt, kunnen we straks via chips en 
filmbeelden tot op de millimeter nauwkeurig volgen hoe containers met weggegooide 
bibliotheekboeken Voorschoten worden uitgereden. 

 
Hoewel het college in woorden veel waardering en steun uitspreekt voor 

verschillende Voorschotense voorzieningen en voor de vrijwilligers die ze in stand houden, 
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valt er in concrete zin weinig van terug te vinden in de begroting. Er wordt gekort op basis 
van een ongedefinieerd "profijtbeginsel". Tegelijkertijd wordt een groter beroep gedaan op 
vrijwilligers en mantelzorgers. Dat is een gotspe: als je zo gelooft dat iedereen moet betalen 
voor zogenaamd genoten profijt, dienen vrijwilligers en mantelzorgers per direct betaald te 
worden. Een naarder, killer beeld dan een Voorschoten waar iedereen elke vrienden- of 
burendienst, elk "profijt", wil afrekenen, kan de PvdA zich nauwelijks voorstellen.  

 
Gooi dus maar in je ongechipte papierbak die plannen. 
 
De PvdA kiest liever voor een Voorschoten waarin de gemeente minder doet en 

vrijwilligers, maatschappelijke organisaties en professionals meer. Dit is niet meer de tijd dat 
de overheid alles regelt. De PvdA wil dat de gemeente minder doet en meer aan de mensen 
zelf overlaat. We hebben dan minder ambtenaren nodig, die ook minder werk verzetten. Een 
mooie bezuiniging, die van harte welkom is in deze financieel moeilijke tijden. Waar we juist 
niet op moeten bezuinigen, is op de voorzieningen en de mensen die ze in stand houden.  

 
Wij dienen een amendement in dat de bezuinigingen op het zwembad terugdraait 

door minimaal te korten op de personele inzet van de gemeente. Minder bemoeienis vanuit 
de gemeente, maar wel nog voldoende geld. 

 
Als er nadat alles is gedaan toch nog bezuinigen nodig zouden zijn op Voorschotense 

voorzieningen, moeten die in respectvol overleg met de betrokkenen worden ingevuld. Te 
vaak blijkt--ik noem als voorbeeld de bibliotheek--dat het college daar geen serieuze 
pogingen toe doet. Als hart onder de riem voor betrokkenen in het kader van gedeeld leed, 
et cetera: het college trekt zich even weinig van deze raad aan als van u. Tijdens de 
Perspectiefnota heeft de raad bijvoorbeeld glasheldere uitspraken gedaan over de 
bibliotheek. Die heeft het college volstrekt genegeerd. 

 
Wij dienen mede het door het CDA opgestelde amendement in om de bezuinigingen 

op onze bibliotheek terug te brengen tot redelijke proporties. 
 
Voor alles wat we doen: werk, zorg, voorzieningen, hebben we geld nodig.  
 
Uit de voorliggende begroting wordt duidelijk dat na 2013 de tekorten snel oplopen. 

De begroting is meerjarig  structureel niet in evenwicht. Nergens blijkt uit hoe het college 
dat probleem wil aanpakken. Ja, er komt een investeringsplafond dat verder niet uitgewerkt 
is en dus ook niet beoordeeld kan worden, maar de insteek is vooral: 2014 houden we nog 
net bij elkaar en daarna zien we wel.  

 
De PvdA wil van het college weten hoe het de grote tekorten die met het huidige 

beleid in 2015, 16, 17 en verder ontstaan, aanpakt. 
 
De lasten voor onze inwoners lopen op. Dat is deels te wijten aan fouten in de OZB-

berekening de afgelopen jaren. Uit vragen van de PvdA blijkt dat de gemeente de afgelopen 
jaren hierdoor meer dan 3 miljoen Euro aan inkomsten is misgelopen. En niemand had het 
door. Wij bepleiten een onderzoek van de rekenkamer naar het gebeurde. Hoe borgt de 
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raad anders dat dit soort fouten in de toekomst niet meer gemaakt worden?  
 
Bij het oplossen van het nu eindelijk geconstateerde probleem valt direct op dat het 

college ervoor kiest die rekening pas aan onze inwoners te presenteren na de 
gemeenteraadsverkiezingen--pardon, ik bedoel natuurlijk, strikt neutraal: "na 2014". 
Ondertussen loopt de gemeente meer inkomsten mis en wordt verhuld hoe er financieel 
geblunderd is. 

 
De PvdA biedt twee oplossingen om de Voorschotense financiën op orde te krijgen: 
 
Aan de ene kant zijn flinke kostenbesparingen op onze eigen organisatie en ons 

gemeentebestuur mogelijk door de reeds ingezette fusie af te maken. 
 
Aan de andere kant biedt mijn fractie deze raad graag een alternatief waarvoor we 

op raadsbreed draagvlak hopen: 
 
U vindt in het recente rapport van de Rekenkamercommissie een overzicht (blz. 89) 

waaruit blijkt dat Voorschoten op allerlei posten meer uitgeeft dat wat het gemeentefonds 
als norm stelt. In totaal gaat het om 6,7 miljoen Euro. Natuurlijk hechten wij op sommige 
gebieden aan "meer dan de norm". Bijvoorbeeld de scholenbouw: wij hebben als raad 
gekozen om daar wat extra te doen. We zijn blij met en trots op het resultaat daarvan. Maar 
waarom wordt er bijvoorbeeld op alleen bestuursorganen en bestuursondersteuning al 
jaarlijks bijna 2,5 miljoen meer dan de norm uitgegeven? 

 
Wij dienen een motie in waarin we het college verzoeken aan de hand van genoemd 

Rekenkameroverzicht een grondige analyse te maken en tijdig concrete 
bezuinigingsscenario's uit te werken zodat ze als handreiking voor de nieuwe raad bij de 
komende collegevorming kunnen dienen. 

 
 
 

De begroting is niet in balans. Ambitie verstopt zich in vage termen en niet concrete doelen. 
De realiteit dat goede voorzieningen het hart van Voorschoten vormen, is volstrekt uit het 
oog verloren. Het college heeft er met deze begroting "Ambitie en realiteit in balans" blijk 
van gegeven dat ze louter de boel in 2014 nog een beetje bij elkaar houden. Structurele 
problemen worden doorgeschoven naar de toekomst. 

 
Als raad kunnen wij betere keuzes maken. 
 
Ik heb goede hoop dat wij dat vanavond met elkaar doen. 

 


